



SOCIÉTÉ | CLASSICAL  
CANADIENNE | ASSOCIATION  
DES ÉTUDES | OF  
CLASSIQUES | CANADA

REPORT OF THE PAST-PRESIDENT, CAC /  
RAPPORT DU PRÉSIDENT SORTANT, SCÉC  
AGM 2020 / AGA 2020  
(Le français suit)

First, I wish to record my thanks to colleagues who have served on committees which I chaired (*ex officio*) in the past year:

- **Nominating Committee:** Michele George (McMaster), John Harris (U of A), Kathy Simonsen (MUN)
- **Award of Merit and Elaine Fantham Award for Public Engagement in Classics:** Katherine Blouin (U of T), Rob Nau (UManitoba), Kelly Olson (UWO)

### 1. Nominating Committee

In accordance with the CAC's Constitution, the list of nominees for CAC Council has been presented to the membership through the CCB. Three nominations were received by the Committee from the membership itself before the deadline of January 31; the Committee did its best to accommodate them in the final slate of nominees.

Nominees for membership on CAC Executive are: Judith Fletcher (Wilfrid Laurier — Ontario) as Vice-President for a two-year term (2020–22), followed by appointment as President and Past-President, and Christian Raschle (UMontréal — Québec) as Secretary for a three-year term (2020–2023). The nominees for election to CAC Council, each for a period of three years (2020–23), are Anne-France Morand (Laval — Québec) and Jessica Romney (MacEwan — Alberta). Dr. Morand's election would satisfy the Constitutional requirement (7B) that "One member of the Council shall represent the locality chosen for the annual meeting of the Association" (in this case, Laval University in 2022). In

compiling its list of nominees the Committee has sought to achieve regional, linguistic and gender representation, as the CAC Constitution requires.

I want to thank the outgoing members of Council whose places are being filled and who performed substantial service to our Association: Reyes Bertolin, Christian Raschle, and Guy Chamberland.

In addition to the above nominees for membership on Council, Patrick Baker (Laval) has agreed to stand for election to the Nominating Committee (replacing Kathy Simonsen), and Katharine Huemoeller (UBC) has accepted the Committee's invitation to serve a one-year term as member-at-large of the CAC Equity Committee (to replace Chelsea Gardner, Acadia).

## **2. CAC Award of Merit**

A call for nominations for the Award of Merit appeared in the October, November and December issues of the *CCB*; direct appeals and encouragement for nominations were sent to local representatives in October and in early February, with requests that these messages be forwarded to departmental colleagues; and the initial deadline of February 15 was extended to February 29.

I regret to report that the Committee for this Award received no nominations, and that a presentation will not be made this year. I take this opportunity to urge members of the Association to nominate colleagues next year whom they consider to be worthy of this important Award.

## **3. CAC Elaine Fantham Award for Public Engagement in Classics**

The adjudication committee for this new Award received several impressive nominations and applications. The winners of the inaugural Fantham Award for Public Engagement in Classics are Aven McMaster and Mark Sundaram, both of Thorneloe University. The Award is made especially — but by no means only! — for their *The Endless Knot Podcast* (<http://www.alliterative.net/podcast>) and *Alliterative* YouTube Channel (<https://www.youtube.com/Alliterative>). In the absence of the opportunity this year, a presentation will be made to Drs. McMaster and Sundaram at the annual conference in Victoria in 2021.

.....

Je voudrais d'abord exprimer mes remerciements les plus sincères aux collègues qui ont servi sur les comités que j'ai présidés (*ex officio*) au cours de la dernière année.

- **Le Comité des candidatures** : Michele George (U. McMaster), John Harris (U. de l'Alberta) et Kathy Simonsen (MUN)
- **Le Prix du Mérite de la SCÉC et Le prix Elaine Fantham pour la mobilisation du public en études classiques** : Katherine Blouin (U. de Toronto), Rob Nau (U. du Manitoba) et Kelly Olson (UWO)

## 1. Comité des candidatures

En accord avec les statuts de la SCÉC, le BCÉA a communiqué à nos membres la liste des personnes proposées pour siéger au Conseil de la société. Trois soumissions avaient été reçues des membres avant la date butoir du 31 janvier ; le comité a fait de son mieux pour les ajouter à la liste finale.

Les candidats pour le Bureau exécutif de la SCÉC sont : Judith Fletcher (U. Wilfrid Laurier – Ontario) au poste de vice-présidente pour un mandat de 2 ans (2020–22), suivi de celui de présidente et de présidente sortante, et Christian Raschle (U. de Montréal – Québec) comme secrétaire pour un mandat de 3 ans (2020–23). Les personnes nommées pour élection sur le Conseil, chacune pour un mandat de 3 ans (2020–23), sont Anne-France Morand (U. Laval – Québec) et Jessica Romney (U. MacEwan – Alberta). L'élection de la professeure Morand répond aux exigences des statuts (7B) qui veulent que : « Un membre du conseil agit comme représentant du lieu choisi pour la tenue de l'assemblée générale annuelle de la Société » (dans ce cas-ci, l'Université Laval en 2022). Pour dresser la liste des personnes proposées, le comité s'est efforcé d'établir une représentation régionale, linguistique et hommes/femmes telle que les statuts le demandent.

Je voudrais remercier les membres sortants du conseil dont les postes sont comblés et qui ont fourni des services substantiels à notre Association : Reyes Bertolin, Christian Raschle, James Chlup, et Guy Chamberland.

En plus des personnes nommées ci-dessus pour joindre le conseil, Patrick Baker (U. Laval) a accepté d'être candidat pour remplacer Kathy Simonsen sur le Comité des candidatures. Katharine Huemoeller (U. de la Colombie Britannique) a accepté l'offre du comité de servir comme membre régulier du Comité permanent d'équité de la Société pour un mandat d'un an (en remplacement de Chelsea Gardner de l'U. Acadia).

## 2. Prix du Mérite de la SCÉC

Un appel pour nommer des candidats au Prix du mérite de la SCÉC a paru dans les numéros d'octobre, de novembre et de décembre du BCÉA. Les représentants locaux ont reçu des appels directs et des encouragements en octobre et au début de février pour présenter des noms, avec la demande de faire passer ces messages à leurs collègues. En

outre, la date limite initiale du 15 février a été reportée au 29 février.

Je suis au regret de constater que le comité pour ce prix n'a reçu aucune nomination. Il n'y aura donc aucun prix décerné cette année. Je profite de cette occasion pour demander instamment aux membres de la Société de mettre en nomination, l'an prochain, les collègues qu'ils considèrent dignes de ce prix important.

### **3. Le prix Elaine Fantham pour la mobilisation du public en études classiques**

Le comité d'attribution de ce nouveau prix a reçu plusieurs nominations et dossiers de candidatures impressionnants. Les lauréats de ce prix pour la mobilisation du public aux études classiques sont Aven McMaster et Mark Sundaram, tous deux de l'Université Thorneloe. Ce prix leur a été attribué particulièrement – mais pas uniquement ! – pour leur *Endless Knot Podcast* (<http://www.alliterative.net/podcast>) et leur canal YouTube *Alliterative* (<https://www.youtube.com/Alliterative>). Faute de pouvoir le faire cette année, la remise du prix aux professeurs McMaster et Sundaram aura lieu lors de la conférence de 2021 à Victoria.

Mark Joyal

Past President, CAC / Président sortant, SCÉC